

၂၀။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် လျှောက်လွှာပုံစံပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ပြစ်ဒဏ်ရရှိသူများ၏အကျိုးစီးပွားကို စစ်ဆေးရာတွင် လျှောက်လွှာလက်ခံရရှိ သည့်နေ့မှ စတင်ပြီးပါး ၃၀ အတွင်း လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင် ထုတ်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် ယင်းလိုင်စင်ထုတ်ပေးရန် ပြင်ပပေးခြင်း ပြုနိုင်သည်။

(ခ) လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ထုတ်ပေးရာတွင် သက်တမ်းကန့်သတ်ချက် မထားရမည်။

၂၂။ အသေးစားငွေရေကြေးရေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရေးကြောင်း လျှောက်ထားသည့် အဖွဲ့အစည်းသည် မိမိ၏ အစုရှယ်ယာပိုင်ရှင်များနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်းအခြေအနေအထားနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ အမျိုးမျိုးသည့် လွှဲပြောင်း အစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများကို အသုံးပြုခြင်း၊ ကြီးကြပ်မှု ကော်မတီက ထုပြန်ချက်နှင့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ထုတ်ပေးရန် ပြင်ပပေးရမည်။

၂၃။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင် ရရှိသည့်နေ့မှစ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း သတ်မှတ်သည့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင် ကြေးကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်နှင့် နေပြည်တော်အတွင်း သတ်မှတ်ထားသော ပြန်မားအဖွဲ့အစည်း၏ ပြန်မားအသေးစားငွေရေကြေးရေ ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးလုပ်ငန်း၏ ငွေအဖွဲ့အစည်းမှ ထွက်ပေးရမည်။

၂၄။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းတစ်ခု အတွက် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ထုတ်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် ဖျက်သိမ်းခြင်းပြုသည့် အခါ ပြန်မားနိုင်ငံပြန်တမ်းတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။

၂၅။ အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည်-
 (က) လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသည့်နေ့မှ ရောက်လအတွင်း လုပ်ငန်း စတင်ရမည်။

(ခ) လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ကို လွှဲပြောင်းခြင်း မပြုရ။

၂၆။ အောက်ပါအခြေအနေအထားရှိရပါက ပေါက်လျှင် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် သက်ဆိုင်ရာ အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့် လိုင်စင်ကို ရုပ်သိမ်းရမည်။

(က) အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းအတွက် ပြင်ဆင်သတ်မှတ် သည့် အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းနှင့်ပတ်သက်၍ သတ်မှတ်ထားသည့် အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုခု ပျက်စီးခြင်း၊

(ခ) လုပ်ငန်းဆုံးရှုံးမှုကြောင့် လျော့နည်းသွားသည့် အနည်းဆုံး မတည် ငွေရင်း လိုအပ်ချက်ကို သတ်မှတ်ထားသည့် အဖွဲ့အစည်း ပြည်ပသို့အဖွဲ့အစည်း ထုတ်ပေးရန် ပျက်စီးခြင်း၊

(ဂ) မိမိဆန္ဒအလျောက် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် စာရင်း ရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း၊

(ဃ) အခြားအသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုနှင့် ပူးပေါင်းဖွဲ့ စည်းခြင်းကြောင့်ဖြစ်စေ၊ မိမိအဖွဲ့အစည်းကို ခွဲခြမ်းဖွဲ့စည်းခြင်းကြောင့် ဖြစ်စေ မူတည်ရောင်းဝယ်ရေး ပျက်စီးသွားခြင်း၊

(င) ကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီတို့က ထုတ်ပြန်ထားသော စည်းကမ်းချက်များနှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်စီးခြင်း။

၂၇။ (က) အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသည် အခြား အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုနှင့် ပူးပေါင်းဖွဲ့ စည်း ခြင်း သို့မဟုတ် မိမိအဖွဲ့အစည်းကို ခွဲခြမ်းဖွဲ့စည်းခြင်းပြုလုပ်သည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကော်မတီတို့မှတစ်ဆင့် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသို့ တင်ပြ၍ ကြီးကြပ်ခွင့်ပြုချက် ရယူရမည်။

(ခ) ပုဒ်မ(က)အရ ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းခြင်း သို့မဟုတ် ခွဲခြမ်းဖွဲ့စည်းခြင်း ကြောင့် ပေါက်လစေသည့် အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း သည် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီက ထုတ်ပေးသော လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့် လိုင်စင် ရရှိမှသာ အသေးစားငွေရေကြေးရေလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက် ရမည်။

၂၈။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းများသည် နှံ့နှံ့များတည်ထောင်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းနေရာရွှေ့ပြောင်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းပုံစံပြောင်းတို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း ကော်မတီမှတစ်ဆင့် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ခွင့်ပြုချက်ရယူရမည်။

အခန်း (၉)

အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းတာဝန်နှင့်လုပ်ကိုင်ခွင့်အဖွဲ့

၂၉။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် အောက်ပါလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

- (က) အသေးစားအဖွဲ့အစည်းပေးခြင်း၊
 - (ခ) အပ်ငွေလုပ်ငန်းခြင်း၊
 - (ဂ) ငွေလွှဲပြောင်းပေးခြင်း၊
 - (ဃ) အာမခံလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခြင်း၊
 - (င) ပြည်တွင်း ပြည်ပ ငွေအေးယူခြင်း၊
 - (စ) အခြားငွေရေကြေးရေလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- ၃၀။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည် အသေးစားအဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့အစည်း အောက်ပါစာရင်းစာရွက်စာတမ်းများကို ရယူထားရမည်။
- (က) အဖွဲ့အစည်းလျှောက်လွှာနှင့် အဖွဲ့အစည်း မည်သို့အသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြချက်၊
 - (ခ) အသေးစားငွေရေကြေးရေလုပ်ငန်းအတွက် အခြေခံ အထောက် အကူပြုမည့် ငွေအေးယူသူနှင့် အာမခံပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ကတိဝန်ခံချက် မှတ်တမ်းများ၊
 - (ဂ) အသေးစားအဖွဲ့အစည်းရယူသည့်သူကိုယ်တိုင် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် သဘောတူညီချက်နှင့် ပူးပေါင်းဆုံးဖြတ်သည့်စွဲပြစ်ပါက အဆိုပါ ကိစ္စအတွက် သဘောတူညီသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်မှတ်တမ်း၊
 - (ဃ) အသေးစားအဖွဲ့အစည်းရယူသည့်သူကိုယ်တိုင် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် သဘောတူညီချက်နှင့် ပူးပေါင်းဆုံးဖြတ်သည့်စွဲပြစ်ပါက အဆိုပါ ကိစ္စအတွက် သဘောတူညီသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်မှတ်တမ်း၊

၃၁။ အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည် အသေးစားအဖွဲ့အစည်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၂။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည် အဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့အစည်း စပ်လျဉ်းသည့် စည်းကမ်းချက်များကို လည်းကောင်း၊ အဖွဲ့အစည်းနှင့် တွက်ချက်ပုံများ ကိုလည်းကောင်း ဆက်သွယ်သူများသိရှိစေရန် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီက သတ်မှတ် ပေးသည့် အချိန်အခါအရ အသုံးပြုရမည့်စံနှုန်းများနှင့်အညီ အချိန်မန်ထုတ်ပြန် ကြေညာရမည်။

၃၃။ (က) အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီက သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းကမ်းချက်များနှင့်ညီညွတ်လျှင် သီးသန့်ငွေ ဖျား ထုထောင်ခြင်းအားဖြင့် မိမိတို့၏မတည်ငွေရင်းမဟုတ်ဘဲ တို့အဖွဲ့ နိုင်သည်။

(ခ) အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသည် ကြီးကြပ် မှုကော်မတီ၏ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ အသားတင်အဖြစ် ငွေ၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းကို ထုထွက်ပေးသန့်ငွေရင်းတစ်ခုတွင် ထည့်သွင်းထား ရမည်။ ထိုသို့ ထုထွက်ပေးခြင်းကို ထည့်ပေးပြီး မတည်ငွေရင်း၏ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ညီမျှသည့်အထိ ဆောင်ရွက်ရမည်။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ထံသို့ကြားချက်နှင့်အညီ သီးခြားရန်ပိုင်ခွင့်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သီးသန့်ငွေဖျားကို ထားရှိရမည်။ ထို့ပြင် မိမိတို့အစီအစဉ်ဖြင့်လည်း သီးသန့်ငွေဖျားကို ထပ်ပေးနိုင်သည်။

၃၄။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည် မိမိအဖွဲ့အစည်းအတွက် လည်းကောင်း၊ အခြားပုဂ္ဂိုလ်အတွက်လည်းကောင်း မမျှတညီညွတ်အခွင့်အလမ်း ရရှိ မေပေည့် မမှန်ကန်သောလုပ်ဆောင်မှုများကို ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရ။

၃၅။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည် တရားမဝင်သောနည်းလမ်းဖြင့် ရရှိသည့် ငွေကြေးနှင့်ပစ္စည်းများ ထိန်းချုပ်စောင့်ရှောက်ပေးပါ ပြဌာန်းချက်များအား လိုက်နာရမည်။

အခန်း (၁၀)

စာရင်းစစ်ဆေးခြင်း၊ အစီရင်ခံခြင်းနှင့်ကြီးကြပ်စစ်ဆေးခြင်း

၃၆။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းတွင် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီက သဘော တူသည့် စာရင်းစစ်တိုခန့်ထားရမည်။

၃၇။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း၏ စာရင်းစစ်တွင် အောက်ပါတာဝန် များရှိသည်။

(က) မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းစစ် စံများနှင့်အညီ စာရင်းစစ်အဖွဲ့ဖြင့် လက်ကျန် ရှင်းတမ်း အနွဲ့အမြတ်စာရင်းများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စစ်ဆေးထွက် ရှိချက် အစီရင်ခံစာကို ပြုစုခြင်း၊ ရှင်းတမ်းများသည် အဆိုပါလုပ်ငန်း၏ အခြေအနေအထားကို လုံလောက်လျောက်ကန်စွာစစ်ဖြည့်ခြင်း ရှိမရှိနှင့် ငွေရေ ကြေးရေအခြေအနေ နိုင်မမှု ရှိ မရှိတို့ကို ယင်းစာရင်းစစ်တွင် သုံးသပ်တင်ပြခြင်း၊

(ခ) လုပ်ငန်းအတွက် ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သော ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် စာရင်းများ၏ ချွတ်ယွင်းမှု၊ လိုအပ်မှုများကို အကြောင်းကြားခြင်း၊

၃၈။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းသည် သတ်မှတ်ပေးသည့်စံနှုန်းများကို အသုံးပြုလျက် သတ်မှတ်သည့်အချိန်ကာလအတွက် အစီရင်ခံစာပြုစုရမည်။ အစီရင်ခံစာများတွင် မိမိလုပ်ငန်းစီမံရေးနှင့် လုပ်ငန်းရေရာအခြေအနေ၊ ငွေရေ ကြေးရေအခြေအနေအရိန်းမမှု၊ အဖွဲ့အမြတ်စံနှုန်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အချက်အလက် များ ပြည့်စုံစွာပါရှိရမည်။ ဤသို့ ပြုစုထုတ်ပေးခြင်းဖြင့် မိမိတို့၏ ငွေရေကြေးရေအခြေ အနေ နိုင်မမှုမရှိကြောင်းနှင့် မည်သည့်အလားအလာသို့ ဦးတည်လျက်ရှိကြောင်း အကဲဖြတ်နိုင်စေရမည်။ အစီရင်ခံစာများပြုရာတွင် သတ်မှတ်ထားသည့် စာရင်း ထားရှိရမည့်များနှင့်အညီ ဖြစ်စေရမည်။

၃၉။ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တစ်နှစ်အတွက် စာရင်းစစ်စစ်ဆေးထွက် ရှိချက် အစီရင်ခံစာ နှင့် လက်ကျန်ရှင်းတမ်းတို့ကို စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့နှင့် အရေလုံးသတ်ငွေရန်များက သတ်မှတ် သဘောတူညီသည့် နည်းလမ်းနှင့်အညီ အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း အတွက် အလက် များ ပြုစုစာရင်းစစ်ဆေးခြင်းအဖွဲ့အစည်းသည် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီက ခန့်အပ် သော စာရင်းစစ်များ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကော်မတီတို့မှ တာဝန်ပေးအပ် သော စစ်ဆေးရေးဖွဲ့စည်းမှုများ၏ စစ်ဆေးခြင်းကိုခံရမည်။ ယင်းသို့စစ်ဆေးသည့်အခါ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း၏

(က) စာရင်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာစာရွက်စာတမ်းများ၊ စာစာပျားနှင့် အခြား စာရွက်စာတမ်းများကို စစ်ဆေးနိုင်သည်။

(ခ) ဖွဲ့စည်းပုံ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းအချက် အလက်များကို ကြီးကြပ်သူများ၊ စီမံခန့်ခွဲသူများ ကိုယ်တိုင်လည်းကောင်း၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် အသင်းတာဝန်များအား မေးမြန်းနိုင်သည်။

၄၀။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုတွင် အဖွဲ့ဝင် သုံးဦးပါဝင်သော စာရင်းစစ်ကော်မတီတစ်ရပ် ထားရှိနိုင်သည်။ စာရင်းစစ် ကော်မတီသည်-

(က) သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ အသေးစားငွေရေ ကြေးရေအဖွဲ့အစည်း၏ ဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိ မရှိ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု ရမည်။ ထို့ပြင် စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ သို့ တင်ပြသည့်သည့်ဟုယူသည့် ကိစ္စ များကို တင်ပြရမည်။

(ခ) စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့က ထင်မြင်ယူဆချက် တောင်းခံလာသည့် ကိစ္စရပ်များ အပေါ် မိမိ၏ ထင်မြင်ယူဆချက်ကို ရေးမှတ်

၄၂။ စာရင်းစစ်ကော်မတီသည် သာမန်အားဖြင့် သုံးလလျှင်တစ်ကြိမ် ပုံမှန်အစည်း အဝေးပြုလုပ်ရမည်။ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့က လိုအပ်သည့်ဟုယူဆလျှင် စာရင်းစစ် ကော်မတီသည် အထူးအစည်းအဝေးပြုလုပ်ရမည်။ ယင်းပုံမှန်အစည်းအဝေးနှင့် အထူးအစည်းအဝေးများတွင် စာရင်းစစ်ကော်မတီအားလုံး တက်ရောက်ရမည် အပြင် ဆန္ဒမဲပေးရမည်။ ပျက်စီးခြင်းမရှိစေရန် ဆုံးဖြတ်ချက်များကို စာရင်းစစ် ကော်မတီဝင်အဖွဲ့၏ ဆန္ဒမဲဖြင့် ဆုံးဖြတ်ရမည်။

၄၃။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း၏ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့သည် ပုဒ်မ ၄၀ ပါ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စာရင်းစစ်ကော်မတီအား ကူညီဆောင်ရွက်စေရန် ကျွမ်းကျင်သူ ပုဂ္ဂိုလ်တို့ခန့်ထားခြင်း သို့မဟုတ် ငှားရမ်းခြင်းပြုနိုင်သည်။

အခန်း (၁၁)

စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်အသေးစားအဖွဲ့အစည်း

၄၄။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း၏ အဖွဲ့ဝင် အရေလုံးယာပိုင်ရှင်၊ စီမံခန့်ခွဲသူ၊ မန်နေဂျာ နှင့် ဝန်ထမ်းများက ဤပုဒ်မပါ ပြဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်လျှင် အောက်ပါစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အစီရင်ခံစာများကို ရေးမှတ်ရမည်။

- (က) သတိပေးခြင်း၊
- (ခ) အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် များကို ကန့်သတ်ချက်အပါအဝင်ဖြစ်သည့် အမိန့်များရေးမှတ်ခြင်း၊
- (ဃ) ဒဏ်ကြေးပေးဆောင်ခြင်း၊
- (ဂ) အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်း မှ ယာယီ သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းရပ်စဲခြင်း၊
- (င) လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင် ဖျက်သိမ်းခြင်း။

၄၅။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းကသာ ဆောင်ရွက်ရမည့်ဟု ဤပုဒ်မတွင် သတ်မှတ်ထားသည့်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက် ခြင်းဖြင့် ဤပုဒ်မပါ ပြဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖောက်ဖျက်ထားသော မည်သည့်ပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် တရားဝင်ရပ်တည်မှုရှိသည့် အဖွဲ့အစည်းကိုမဆို ပုဒ်မ ၄၄ ပါ စီမံခန့်ခွဲ ရေးဆိုင်ရာပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ရမည်။

၄၆။ အရေးယူခံရသူသည် ခုခံကာကွယ်ခွင့် အပြည့်အဝရရှိစေရမည်။ ထို့ပြင် အရေးယူခံရသူသည် ချမှတ်ထားသည့်ပြစ်ဒဏ်စီမံခန့်ခွဲမှု အမိန့်စာရင်းစပ်ရရှိသည့် နေ့မှ စတင်ပြီးပါး ၃၀ အတွင်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့အစည်းတို့သို့ အသွင်းခွင့် ရှိစေရမည်။ အရေးယူခံရမှုကာလ အတွင်း ပြစ်ဒဏ်ပေးမှုကို ရပ်ဆိုင်းထားရမည်။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျှော့ချရေးအဖွဲ့အစည်းတို့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီး အဖြစ် ဖြစ်စေရမည်။

၄၇။ ဤပုဒ်မအရချမှတ်ထားသော စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ပြစ်ဒဏ်များသည် ပြစ်မှု ကြောင်းအမျိုးမျိုးစေ၊ တရားမကြောင်းအမျိုးမျိုးစေ အရေးယူခြင်းကို ပိတ်ဝင်ခြင်း မရှိစေရ။

၄၈။ ပုဒ်မ ၄၄ ပါ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံရသူနှင့် အသေးစားငွေရေကြေးရေ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်စေ၊ အခြားပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်စေ နှစ်နှစ်အဖွဲ့အစည်း အတွက် ချက်ချင်း ပေးလျှော့စေရမည်။

အခန်း (၁၂)

စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း

၄၉။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် သက်ဆိုင်ရာအသေးစားငွေရေကြေးရေ အဖွဲ့ အစည်း၏လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရန် ပြင်ဆင်သည့်အစီရင်ခံစာနှင့် မညီညွတ် တော့သည့်အခြေအနေအရသို့အစီရင်ခံစာကြောင့် ယင်းအဖွဲ့အစည်းနှင့်ဆက်သွယ်သူ များ၏ အပ်ငွေဖျားနှင့် မတည့်ရန်ပုံပေတို့ကို ဆုံးရှုံးစေနိုင်သည့်အခြေအနေ ပေါ်ပေါက်လျှင် ပုံမှန်အခြေအနေအရ ပြန်လည်ရေးကိစ္စစေရန် အချိန်ကာလ သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။ အခြားတစ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းအစီရင်ခံစာအတွင်း ပုံမှန်အခြေ အနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခြင်းမရှိပါက လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ကိုဖျက်သိမ်း ပြီးနောက် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းခြင်းပြုနိုင်သည်။

၅၀။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်းအမိန့်ချမှတ်ခံ- ဝင်မှုကြီးကြပ်မှုကော်မတီ သို့မဟုတ် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏အမိန့်ပြုချက်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကော်မတီက ဖွဲ့စည်းပေးသောအဖွဲ့ဖြင့် စုံစမ်း စစ်ဆေးရမည်။

(ခ) ပုဒ်မ(က) အရ စုံစမ်းစစ်ဆေးရာတွင် သက်ဆိုင်ရာအသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ အစီရင်ခံစာနှင့် ပြုစုရမည်။

၅၁။ ပုဒ်မ ၅၀၊ ပုဒ်မ(က) ပါ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့က စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းဆင် ချင်ခြင်း တင်ပြလာလျှင် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် အသေးစားငွေရေကြေးရေ အဖွဲ့အစည်းအား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းစေရန် အမိန့်ချမှတ်ရမည်။

၅၂။ အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းအား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရာ တွင် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည်-

(က) စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိတို့အပ်နှံခြင်း၊ သင့်လျော် စေသော နိုင်ငံအစိုးရများပါဝင်သည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်၍ဖြစ်စေ ယင်းအဖွဲ့အစည်း၏ စီမံခန့်ခွဲရေး ကိစ္စရပ်များကို စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းခြင်းပြုစီစဉ်သည့်အထိ လွှဲပြောင်းရယူ၍ ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

(ခ) ယင်းအဖွဲ့အစည်းက ရန်နှင့် ပေးရန်ရှိသည့်များကို စာရင်းရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၁၃)

တာဝန်ရှိသူများ

၅၃။ အသေးစား ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း၏ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ထမ်းနှင့် စာရင်းစစ် များသည် ယင်းတို့၏ ငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရာမှရရှိသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို ဥပဒေ အရ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခြင်း၊ ကြည့်ရှုစေခြင်း၊ စစ်ဆေးစေခြင်း သို့မဟုတ် ကြေညာခြင်းမပြုရ။

၅၄။ မည်သူမျှ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်မရှိဘဲ အသေးစားငွေရေကြေးရေ အဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ခြင်းမပြုရ။

၅၅။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီတို့မှ မည်သည့်အဖွဲ့ဝင် သို့မဟုတ် ဝန်ထမ်းမှ မိမိ၏တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဆောင်ရွက်ရာမှသိရှိလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို ဥပဒေအရကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့မရှိဘဲ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခြင်း၊ ကြည့်ရှုစေခြင်း၊ စစ်ဆေးစေခြင်း သို့မဟုတ် ကြေညာခြင်းမပြုရ။

အခန်း (၁၄)

ပြစ်မှုနှင့်ပြစ်ဒဏ်များ

၅၆။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် အသေးစားငွေရေကြေးရေအဖွဲ့အစည်း မည်သည့်အဖွဲ့ဝင် ဝန်ထမ်းနှင့် စာရင်းစစ်ဆိုင် ပုဒ်မ ၅၃ ပါ တာဝန်ရှိသူများကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှု ထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ နှစ်နှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၅၇။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၅၄ ပါ တာဝန်ရှိသူများကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ငါးနှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၅၈။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကော်မတီတို့မှ မည်သည့်အဖွဲ့ဝင် သို့မဟုတ် ဝန်ထမ်းမဆို ပုဒ်မ ၅၅ ပါ တာဝန်ရှိသူများကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ နှစ်နှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

အခန်း (၁၅)

အထွေထွေ

၅၉။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီတွင် ပါဝင်သည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းမဟုတ်သော ကော်မတီဝင် သည့် ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့အဖွဲ့အဖွဲ့က လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီတို့တွင် ပါဝင် သည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းမဟုတ်သော ကော်မတီဝင်သည် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီက လည်းကောင်း၊ သတ်မှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ခွင့်ကို ခံစားခွင့်ရှိသည်။

အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းဥပဒေမှအဆက်

စာမျက်နှာ ၉ မှ

၆၀။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းသည် ကိုယ်ပိုင်အမှတ်တံဆိပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခွင့်၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်ခံဆောင်ရွက်ပိုင်ခွင့်၊ တရားစွဲဆိုနိုင်ခွင့်နှင့် တရားစွဲခံနိုင်ခွင့်များ ရှိစေရမည်။

၆၁။ မှတ်ပုံတင်အက်ဥပဒေတွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းကထုတ်ပေးသော အသေးစားချေးငွေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ချုပ်ဆိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းသည် မှတ်ပုံတင်ခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရှိသည့်အပြင် တည်ဆဲဥပဒေအရ တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ပေးဆောင်ရခြင်းမှလည်း ကင်းလွတ်စေရမည်။

၆၂။ အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းသည် အခွန်စည်းကြပ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၆၃။ ပုဒ်မ ၅၆ နှင့် ၅၈ ပါ ပြစ်မှုကို ရဲအရေးယူပိုင်ခွင့်ရှိသော ပြစ်မှုအဖြစ် သတ်မှတ်သည်။

၆၄။ ပုဒ်မ ၅၆၊ ၅၇ နှင့် ၅၈ တို့အရ တရားစွဲဆိုရာတွင် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက် ရယူရမည်။

၆၅။ ဤဥပဒေမပြဋ္ဌာန်းမီ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသော အဖွဲ့အစည်းများသည် ဤဥပဒေအရ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းကို ဆက်လက်လုပ်ကိုင်လိုပါက ဤဥပဒေပြဋ္ဌာန်းသည့်နေ့မှ သုံးလအတွင်း လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိရန် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ လျှောက်ထားရမည်။

၆၆။ ဤဥပဒေမပြဋ္ဌာန်းမီ အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများက လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သတ်မှတ်ထားသောကာလအတွင်း အပြီးသတ် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရန် ဆောင်ရွက်ချက်များသည် ပုဒ်မ ၅၄နှင့် သက်ဆိုင်ခြင်း မရှိစေရ။

၆၇။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်-

- (က) ဝန်ကြီးဌာနသည် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ ရုံးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရမည့်အပြင် ကုန်ကျစရိတ်များကိုလည်း ကျခံရမည်။
- (ခ) သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီသည် လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ရုံးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရမည့်အပြင် ကုန်ကျစရိတ်များကိုလည်း ကျခံရမည်။

၆၈။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင်-

- (က) ဝန်ကြီးဌာနသည် လိုအပ်သောနည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်း သို့မဟုတ် စည်းကမ်းများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ လိုအပ်သောအမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို လည်းကောင်း ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
- (ခ) ကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီများသည် လိုအပ်သော အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ) သိန်းစိန်
နိုင်ငံတော်သမ္မတ
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်